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Abstract
This paper presents the results of an interdisciplinary study carried out over the last 
years in the High Necropolis of Oxyrhynchus by the joint team of restorers, philologists, 
and anthropologists of the archaeological mission of the University of Barcelona. In 
particular, the present contribution aims to provide an overview of the interdisciplinary 
research activities conducted by this team in the Roman Tomb 42. As discussed in 
the following pages, the studies carried out on two individuals — a child and a young 
woman — have offered essential information on the funerary practices performed in the 
city of Oxyrhynchus in the Roman period.

Keywords: Roman Oxyrhynchus, funerary archaeology, conservation, anthropology, 
epigraphic studies

Agustí FArjAs. BiBiAnA;  BurgAyA MArtínez. BernAt;
 eguiluz MAestro. DeliA; MAsciA. leAh;

 MunAr griMAlt. MArgAliDA; PulliA. M. FrAncescA. 

Meeting Potamon
 and his travelling companion 

on the long journey to the 
Underworld 

An interdisciplinary study of two Roman 
mummies of Tomb 42 at Oxyrhynchus1

1  With our deepest affection, we dedicate this contribution to Dr. Hassan Ibrahim Amer. For an in-depth study of the 
iconography of the burial equipment associated with the deceased discovered in the Roman Tomb 42, see the contribution 
in this volume by Dr. Esther Pons Mellado and Dr. Maite Mascort Roca

مُلخص البحث
صــات لمَومياءتين  لِقَــاء » بُــوتْ أمُــوِّن » ورفيقــه فِ الرِّحْلــة الطَّويلــة إِلى العــالم الَســفْلِ: دِراســة بيَنِية مُتَعــددَة التَّخصُّ

رُومانيَّتــيْنِ مِــن مَقْبَة ٤٢ فِ أوُكســرينخوس

ــنوات الأخــرة بِنْطقَــة الجبانــة  صــات تََّــت عــى مَــدَار السَّ م هــذَا البحْــث نتَائِــج دِراســة بيَنِيــة مُتعَــددَة التَّخصُّ يقُــدِّ

مِــن، عُلـَـاء الَلغَــة،  الَعُليــا بأوكســرينخوس بِواسِــطة فريــق عمــل مُشــرَكَ بِالبْعْثــة الأثريَّــة لجِامِعــة برشْــلونة يضَُــم مُرمِّ
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ــة  ــة عــى هَــذِه الأنشْــطة البحْثيَّ وانثروبولوْجيــن. يهَــدِف هــذَا البحْــث المســاهمة بِشَــكل خــاصٍّ بِتقْدِيــم نظَــرةَ عَامَّ

ــح  ــو مُوضَّ ــاَ هُ ــون. ك ــان وأرْبع ــم اثِنَْ ــة رقَْ ــرَة الرُّومانيَّ ــق العمــل فِ مَقْ ــا فري ــام بِهَ ــي ق صــات الَتِ ــددَة التَّخصُّ مُتعَ

راســات الَتِــي أجُرِيــت عــى فردْيـْـنِ – إحِْداهــاَ طِفْــل والْأخــر لِمْــرَأة شَــابَّة - معْلومــات أسَاسِــية  بِالبَْحْــث، أظَهَــرت الدِّ

حَــوْل العــادات الجنائزيَّــة الَتِــي كَانـَـت مُتبَعَــة بِدينــة أوُكســرينخوس خِــاَل العــرْ الرُّومــانيِّ. 

ــوش  ــة النُّق ــا؛ دِراس ــة، الأنثْروبولوجْيَ يان ؛ الصِّ ــزيِّ ــار الجنائ ــم الآثَ ــة عِلْ ومانيَّ ــرينخوس؛ الرُّ ــة: أوُكس الَّ ــات الدَّ الكل

ــا(. )ابيجرافي



Abstract
An important source of ancient Egyptian history is the graffiti found in the temples of 
Thebes, as it provides a comprehensive historical account of the relationships between 
individuals and temples, the pilgrimage rituals that led to these visits, and what visitors 
to the temples sought from their gods. Embroidering a personal message or image on 
the temple wall was one way to present oneself. As opposed to stelae and statues, these 
inscriptions clarified the relationship between the author of the graffiti and the gods in a 
cheaper, more accessible, and immediate manner. It is evident from all the inscriptions 
and scenes in those temples that all of the characters in them play a secondary role in 
the service of the king and the deity. In temples, the high ranks could place their own 
statues and paintings. In the Middle Kingdom, the rules prohibiting ordinary individuals 
from portraying themselves inside temples were broken, so the high priests and the high 
officials began making graffiti mentioning their names and depicting themselves on the 
walls of temples, eventually including most members of temple society.
Despite the fact that the temples of Karnak were not designed to contain figural graffiti 
throughout, this paper discusses how graffiti are distributed throughout the temple. 
This study does not analyze or count these entries but rather addresses their spatial 
distribution.
Keywords: Karnak Temples, Figural Graffiti, Self-presentation, Ptolemaic and Roman 
periods.

مُلخص البحث
الكتابات التذكارية التصويرية ف معابد الكرنك أثناء فترتي حكم البطالمة والرومان: نظرة عامة على توزيعها

تعتــر الكتابــات التذكاريــة ف معابــد طيبــة مصــدراً هامــا لكتابــة التاريــخ المــري القديــم، حيــث تقُــدم موضوعــا 

تاريخيــا شــاما عــن عاقــات الفــرد بالمعبــد، وعــن الزيــارات وطقــوس الحــج التــي أدت إليــه، ومــاذا كان يطلبــه زوار 

المعابــد مــن معبوداتهــم.

AhMeD AltAher

Ptolemaic and Roman
figural graffiti 

from the temple of Karnak 
an overview on its distribution 

1  Ph.D. in Egyptology, Co-Director of Centre franco-égyptien d’étude des temples de Karnak (CFEETK), Ministry of Tour-
ism and Antiquities
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كان عمــل نــص أو صــورة شــخصية عــى جــدار المعبــد وســيلة لتقديــم الــذات، وقــد أوضحــت هــذه النقــوش العاقــة 

ــد مــن الأشــكال  ــة مــن العدي ــثر ســهولة وفوري ــة أرخــص وأك ــودات بطريق ــة والمعب ــات التذكاري ــف الكتاب ــن مؤل ب

التقليديــة للعــرض التــذكاري كاللوحــات والتاثيــل.

ــود،  ــك، والمعب ــاشر بشــخصن هــا المل ــد مرتبطــة بشــكل مب ــوش والمناظــر الموجــودة ف المعاب ــع النق ــت جمي وكان

ــود. كان  ــك والمعب ــة المل ــا ف خدم ــون دورًا ثانويً ــد أشــخاصًا يلعب ــي تظهرهــا نقــوش المعاب ــع الشــخصيات الت وجمي

ــة الوســطى، تــم كــر  ــا إمكانيــة وضــع تاثيلهــم أو لوحاتهــم داخــل المعابــد. ومــن عــر الدول لــدى الرتــب العلي

القواعــد التــي تنــع الأفــراد العاديــن مــن تصويــر أنفســهم داخــل المعابــد، فبــدأ كبــار الكهنــة وكبــار المســؤولن ف 

عمــل كتابــات تذكاريــة يذكــرون فيهــا أســائهم ويصــورون أنفســهم عــى جــدران المعابــد حتــى شــمل ذلــك معظــم 

فئــات مجتمــع المعبــد.

تــدور هــذه الورقــة حــول توزيــع الكتابــات التذكاريــة التصويريــة التــي قــام بهــا الأفــراد ف معابــد الكرنــك، حيــث 

ــذه  ــاء ه ــل او إحص ــا تحلي ــرض منه ــس الغ ــكان ولي ــا ف كل م ــل لحتوائه ــة ف الأص ــد مصمم ــذه المعاب ــن ه لم تك

ــا. ــع المــكاني له ــاول التوزي ــات ولكــن تن التدوين

الكلات الدالة: معابد الكرنك، الكتابات التذكارية التصويرية، تقديم الذات، العصر البطلمي والروماني.



Abstract
Between 2007 and 2013, the Supreme Council of Antiquities conducted a series of 
six excavation campaigns in front of the western façade of the Karnak temples. During 
this operation, significant discoveries were made, including a great embankment of 
sandstone blocks, public and private Ptolemaic bathes, and a sizable Roman-era bath 
complex. This excavation also revealed a sizable residential area dating back to the late 
Ptolemaic Period and extending to the 4th century AD, situated to the north and south of 
the Roman baths. Among remarkable findings were hundreds of coins from the Greco-
Roman period and small finds have been found, such as clay toys, counters, beads made 
of faience, amulets, bracelets, votive Osiris bronze statue, moulds, human terracotta 
figurines, animal terracotta figurines, reused blocks, and reused private stela. Ceramic 
material included trays, cooking pots, fire dogs, bowls, lids, portable cooking stoves, oil 
lambs and vessels, which were used for the transport and storage of liquids and food. 
Furthermore, ceramics designed for cultic purposes, such as altars and illumination 
lamps, were closely linked to the Late Ptolemaic and Roman Period contexts.
This paper aims to focus on specific categories of these small finds excavated in front 
of the first pylon. These small finds have a great significance as they clearly confirm 
the continuity of the importance of the western facade of the Karnak temples during 
the Greco-Roman period. This importance extended beyond religious significance to 
include industrial and residential areas, as well as public and private baths. Additionally, 
it’s worth noting that the majority of these small finds come from strata dating between 
the end of the 2nd century AD and the latter half of the 4th century AD. Consequently, 
these items provide an image of the daily life and belief of the people who inhabited 
these houses during the Greek and Roman eras in in front of the Karnak temples.

Keywords: Karnak Temples, Excavation, Small Finds, Greco-Roman, First Pylon

AMirA FAwzy Ali iBrAhiM1

THE SMALL FINDS
FROM THE EXCAVATION 

 IN FRONT OF KARNAK TEMPLES: 
THEIR CONTEXT AND SIGNIFICANCE

1  Ph.D. in Egyptology, Archaeologist at Karnak temples and Member of The excavation team in front of first pylon at 
Karnak temples, Ministry of Tourism and Antiquities
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مُلخص البحث
اللقى الأثرية المكتشفة أمام الصرح الأول بمنطقة معابد الكرنك: سياقها وأهميتها 

أجــرى المجلــس الأعــل للآثــار فى الفــرة مــن 200٧ حتــي 2013 ســتة مواســم مــن الحفائــر أمــام الواجهــة الغربيــة 

لمعابــد الكرنــك، وقــد كشــفت هــذه الحفائــر عــن حاجــز مــائى كبــر، وحامــات بطلميــة عامــة وخاصــة، بالإضافــة 

ــد مــن أواخــر  ــرة تت ــور عــى منطقــة ســكنية كب ــا العث ــم أيضً ــر مــن العــر الرومــاني. ت إلى مجمــع حامــات كب

العصــور البطلميــة حتــى القــرن الرابــع الميــادي، تقــع شــالً وجنوبـًـا مــن الحامــات الرومانيــة. بالإضافــة إلى ذلــك، 

تــم العثــور عــى مئــات العمــات الرونزيــة اليونانيــة والرومانيــة، ومجموعــة متنوعــة مــن اللقــى الأثريــة الصغــرة 

مثــل الألعــاب الطينيــة، والخــرز المصنــوع مــن القيشــاني، والتائــم، والأســاور الزجاجيــة، وتاثيــل أوزيــر الرونزيــة، 

والقوالــب الطينيــة، والتاثيــل الطينيــة البشريــة والحيوانيــة. والعثــور عــى فخــار، وأواني الطهــى والمواقــد وأوعيــة 

وأغطيــة، وجــرار تسُــتخدم لنقــل وتخزيــن الســوائل والمــواد الغذائيــة؛ وعــدد مــن المذابــح التــي ترتبــط بشــكل وثيــق 

بالعريــن البطلمــي والرومــاني.

يهــدف البحــث إلى الركيــز عــى بعــض فئــات اللقــى الأثريــة و التــى تشــر إلى اســتمرار أهميــة الواجهــة الغربيــة 

لمعابــد الكرنــك خــال العصــور البطلميــة والرومانيــة. والتــى شــملت أيضــا المناطــق الصناعيــة والســكنية إلى بالإضافــة 

إلى الحامــات العامــة والخاصــة. عــاوة عــى ذلــك، تــأتي هــذه الكتشــافات الصغــرة ف الغالــب مــن طبقــات يعــود 

تاريخهــا إلى نهايــة القــرن الثــاني الميــادي والنصــف الثــاني مــن القــرن الرابــع الميــادي. ولذلــك فــإن هــذه العنــاصر 

تقــدم صــورة للحيــاة اليوميــة ومعتقــدات الأشــخاص الذيــن عاشــوا ف هــذه المنــازل خــال العــر اليونــاني والرومــاني 

أمــام معابــد الكرنــك.

الكلات الدالة: معابد الكرنك، الحفائر ، اللقى الأثرية ، فترة حكم البطالمة والرومان، الصرح الأول.



Abstract
This article presents an experimental archaeology project that aimed to reproduce the 
Oxyrhyncus fish mummification process. The project’s main research questions were 
focused on understanding how several fish and mummification materials influenced the 
process.

Keywords: animal mummification, fish, dehydration, balms, oils.

BiBiAnA Agustí1 & nAtàliA llAch2

Fish mummification
 An approach to oxyrhynchite 

techniques
Part I 

1  Poxyrhyncus Archaeological Mission. Anthropologist
2  Zona Zero. Cosmetic craft

مُلخص البحث
تحَنِيط الأسْاك: أسُلُوب وتقْنيَّات التَّحْنيط بأوكسرينخوس. الَجُزء الأوَّل

م هــذَا البحــث مَــشُروع تجْريبــيٍّ لعِملِيَّــة التَّحْنيــط بِهَــدف مُحــاكَاة عَمَليَّــة تحَنِيــط الأسْــاك فِ أوُكســرينخوس.  يقُــدِّ

ــن  ــة مِ ــوَاع مُختلفَ ــر أنَ ــة تأَثِ ــم كَيفِي ــي التَّجْريبــيِّ عــى فهَْ ــذا المــشْروع الَبحْثِ ــة الرَّئيســيَّة لهَِ ــئلة البحْثيَّ ترَكــزتَ الأسْ

ــة التَّحْنيــط ذاتهَــا. الأسْــاك وَمَــواد التَّحْنيــط عــى عَمَليَّ

يوتُ الَّة: تحَنِيط الحيوانات، الأساك، التَّجْفيف، البلسْم، الزُّ الكلات الدَّ

.



Abstract
During the 2019 and 2020 campaigns in Sector 24, a new room was discovered in the 
Basilica that had not been studied yet. It allows us to study in depth some of the ritual 
elements of the first centuries of Christianity such as baptism and in addition to the 
infrastructures that accompany this rite of passage, such as the baptistery, ciborium and 
baptismal font, as well as its symbology and evolution.

Keywords: St Philoxenus, ciborium, baptismal font, baptistery, Oxyrhynchus.

josé jAvier MArtínez gArcíA 1

ADriAnA recAsens escArDó 2

The baptistery with ciborium
 and baptismal font of the Basilica 

of St. Philoxenus at Oxyrhynchus
)el-Bahnasa, Egypt( 

1  Universidad de Murcia
2  University Paul Valéry Montpellier III

مُلخص البحث
المعمودية مع السيبوريوم وجرن المعمودية ف بازيليك القديس فيلوكسينوس ف أوكسرينخوس )البهنسا، مصر(

ــم  ــك لم تت ــدة ف البازيلي ــة جدي ــاف غرف ــم اكتش ــاع )24(، ت ــنة 2019 و2020 ف القط ــر لس ــم الحفائ ــال موس خ

دراســتها بعــد. هــذه الغرفــة تتيــح لنــا أن نــدرس بعمــق بعــض العنــاصر الطقســية ف القــرون الأولى للمســيحية مثــل 

المعموديــة، بالإضافــة إلى البنــى التحتيــة التــي تصاحــب طقــوس العبــور هــذه، مثــل المعموديــة والســيبوريوم وجــرن 

المعموديــة، بالإضافــة إلى رموزهــا وتطورهــا.

الَّة: القديس فيلوكسينوس، سيبوريوم، جرن المعمودية، المعمودية، أوكسرينخوس. الكلات الدَّ

.



Abstract
The Lighthouse of Alexandria was one of the Seven Wonders of the Ancient World. 
Since Ptolemy Philadelphus’ reign, it has been one of the most famous buildings in 
Alexandria’s harbor. The Light House is an iconic symbol of classical history. Poets and 
artists described its magnificence, but when did it disappear? Neither archaeological 
nor historical evidence has been found, except of some remarks that the Arab historians 
have made.

Keywords: Lighthouse, earthquake, Ptolemy II, Ibon Batouta  

مُلخص البحث
يمثــل فنــار الســكندرية أحــد عجائــب الدنيــا الســبع القديمــة، وقــد كان الفنــار أحــد أهــم المعــالم التــى ارتبــط اســمها 

باســم الســكندرية منــذ تأسيســها ف عهــد الملــك بطلميــوس الثــاني. وقــد كتــب المؤرخــون الكاســيكيون والشــعراء عــن 

الفنــار، وقــام الفنانــون بتصويــر العديــد مــن المناظــر التــى تثــل فخامــة البنــاء. ولكــن تتبقــى مســألة هامــة تتعلــق 

ــا المصــادر الأثريــة بالكثــر ، ولكــن أغلــب مــا وصلنــا كان مــن  بالفنــار وهــي متــى أختفــى؟!! بــكل أســف ل تخرن

كتابــات المؤرخــن لســيا العــرب منهــم.

الكلات الدالة:  فنار؛ زلزال؛ بطلميوس الثاني؛ ابن بطوطة      

KhAleD ghAriB*
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Abstract
In the 2019 excavation season, a new sector (Sector 36) was opened in the Upper 
Necropolis one of the most important and extensive area of Oxyrhynchus that covers 
a very wide chronological framework: from the Saite period to the Christian-Byzantine 
period, including the Persian and Ptolemaic-Roman times (664 BC7-th century). 
The archaeological works in this sector have continued during the years 2022-2020 and 
the results have been very satisfactory. Here we have found several Ptolemaic-Roman 
tombs built with limestones blocks, many mummified female and male individuals, 
some of them cover with a thin gold leaf and with or without polychrome cartonnages, 
golden tongues and mud seals with figures of animals, divinities and inscriptions.

Keywords: Upper Necropolis, Saite period, Christian-Byzantine period, cartonnages, 
mummy
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مُلخص البحث
ومانيِّ بأوكسرينخوس ) البهْنسَا( الرَّمْزيَّة الجنائزيَّة خِلَل العصْر الرُّ

ــر 2019 م تــمَّ فتَْــح مِنطقَــة جَدِيــدَة )القطَــاع 36( بِالجْبانــة الَعُليــا وَهِــي إحِْــدى أهــمَّ وأشْــمل  خِــاَل مَوسِــم حَفائِ

اويَّــة حَتَّى الفــرْة المســيحيَّة البيزنطْيَّة،  مَناطِــق أوُكســرينخوس حَيْــث تغُطِّــي مــدى زمَنِــي كبــر للِغْايــة: مِن الفــرْة الصَّ

ــابع(. اسِْــتمَرَّتْ أعَــاَل الحفائــر بِهَــذه  بَِــا فِ ذَلـِـك العــرْ الفــارسيِّ والبْطلْمــيِّ الرُّومــانيِّ )مِــن 664 ق. م - القــرنْ السَّ

المنْطقــة خِــاَل الأعْــوام 2020 - 2022 م وكانــتْ النَّتائــج مَرضَيَّــة للِغْايــة، حَيْــث تــمَّ الَعُثــور عــى الَعدِيــد مِــن المقابــر 

ــة بِالكْتــل الجريَّــة تُــؤرِّخ للِعْــرْ البطلْمــيِّ الرُّومــانيِّ، والعْديــد مِــن الموميــاوات لذِكــور وإنــاث، غَطَّــى بعَضُهــا  المبنْيَّ

ــوَر  ــة صُ ــام طِينيَّ ــة، وأخْتَ ــنة ذَهَبيَّ ــوان، ألَسِ ــدد الألْ ــاج مُتعَ ــدون كارتْون ــتخْدام أو بِ ــة، مــع اسِْ ــة رقَِيقَ ــح ذَهَبيَّ بِشرائ

عليْهَــا أشَــكَال حيوانــات ومعْبــودات وزخــارف.

الكلات الدالة: الجبانة العليا - الغصر الصاوي - العصر البيزنطي المسيحي - كرتوناج.      



Abstract
The archaeological site of Oxyrhynchus, built over the locations of the Pharaonic Per-
Medyed, is located 190 kilometres south of Cairo, on the left bank of the Bahr Yussef, 
next to the modern town of El-Bahnasa. The importance of Oxyrhynchus, capital of 
the XIXth nome of Upper Egypt, comes mainly from its strategic geographical location. 
It boasts a river port on the Bahr Yussef and a connection to the western desert route, 
particularly towards the Bahariya Oasis. The excellent location may have been the 
reason for its development during the XXVIth dynasty and the presence of a necropolis 
containing huge tombs of officials.
Per-Medyed has been known from geographical lists since Pharaonic times, but it was 
in the late 19th century when archaeological excavations began. Scholars such as 
Grenfell, Hunt, and Petrie, among others, worked in Oxyrhynchus and located some 
tombs from the New Kingdom, Ptolemaic, and Roman periods. The Supreme Council 
of Antiquities discovered tombs in the high Necropolis from 1982 to 1992, and since 
1992, the Spanish Archaeological Mission has been conducting excavations.

Keywords: Necropolis, Oxyrhynchus, Byzantine cemetery
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of the Upper Necropolis of Oxyrhynchus

The central ensemble of tombs 
in the Byzantine cemetery of Sector 39

1  (Assistant Professor, Open University of Catalonia)
2  (Anthropologist and archaeologist at BAULA. Recerca Arqueològica)
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مُلخص البحث
المقابر البيزنطية ذات البنية الفوقية المستطيلة ف القطاع )39( من مقبة أوكسرينخوس العليا

المجموعة المركزية للمقابر ف المقبة البيزنطية بالقطاع )39(
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ــوب  ــراً جن ــة، عــى بعــد 190 كيلوم ــد الفرعوني ــر مدي ــع ب ــوق مواق ــي ف ــري، المبن ــع أوكســرينخوس الأث ــع موق يق

القاهــرة، عــى الضفــة اليــرى لبحــر يوســف، بجــوار مدينــة البهنســا الحديثــة. ترجــع أهميــة مدينــة أوكســرينخوس، 

عاصمــة الإقليــم التاســع عــشر بصعيــد مــر، بشــكل أســاسي إلى موقعهــا الجغــراف الســراتيجي. وتتميــز بينــاء نهــري 

عــى بحــر يوســف واتصــال بالطريــق الصحــراوي الغــربي، خاصــة باتجــاه الواحــات البحريــة. ربــا كان الموقــع الممتــاز 

هــو الســبب ف تطورهــا خــال الأسرة السادســة والعشريــن ووجــود جبانــة تحتــوي عــى مقابــر ضخمــة للموظفيــن.

ــة منــذ العــر الفرعــوني، إل أن ذلــك كان ف أواخــر القــرن  عُرفــت منطقــة »برميــد« مــن خــال القوائــم الجغرافي

التاســع عــشر عندمــا بــدأت التنقيبــات الأثريــة. عمــل علــاء مثــل جرينفيــل وهانــت وبيــري، مــن بــن آخريــن، ف 

أوكســرينخوس ووجــدوا بعــض المقابــر مــن عــر الدولــة الحديثــة والفــرات البطلميــة والرومانيــة. واكتشــف المجلس 

ــة  ــة الأثري ــوم البعث ــام 1992 تق ــذ ع ــن 1982 إلى 1992، ومن ــرة م ــة ف الف ــة العالي ــر ف الجبان ــار مقاب ــى للآث الأع

الإســبانية بالحفريــات.

الكلات الدالة: أوكسرينخوس، جبانة، الجبانة البيزنطية.



Abstract
This article is a small token of tribute to Professor Hassan Amer, with whom I have had 
the pleasure of working during the last years since my recent incorporation into the 
team of the Egyptian-Spanish archaeological mission at Oxyrhynchus.

Keywords: Oxyrhynchus - An inscription - Saite period – tomb- Identity

susAnA soler 1

Unwrapping identity
 An inscription 

from the Saite Tomb No.54

1  IPOA - Universitat de Barcelona

مُلخص البحث
اوي كشف الَهوِية: نقَْش مِن مَقْبَة » أرَبَعة وخمْسون » مِن العصْر الصَّ

ف بِالعَْمــل معــه خِــاَل  يعَُــد هــذَا البحْــث بِثابــة إشِــادة وإهْــدَاء صغــر للِرْوفيســور حســن عَامِــر، الَــذِي كان لِ الــشرَّ

ــنوات الأخــرة مُنْــذ انِضْامــي الَأخِــر لفِريــق البعْثــة الأثريَّــة المرْيَّــة - الإسْــبانيَّة فِ أوُكســرينخوس. السَّ

الكلات الدالة: أوكرنيوس - نقش - العر الصاوي - مقرة.


